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Източник: БТА 
 

Заглавие: Евростат в Световния ден на околната среда: На всеки от нас се падат 

по 186,5 кг отпадъци от опаковки годишно 

 

Линк: https://www.varna24.bg/novini/Bylgaria/Evrostat-vSvetovniya-den-na-

okolnata-sreda-Na-vseki-ot-nas-se-padat-po-186-5-kg-otpaduci-ot-opakovki-

godishno-2582553 

 

 
 

Текст: Политиките на ЕС в областта на околната среда и устойчивостта изискват 

ефективни данни и анализи. Евростат играе съществена роля, като предоставя 

официална статистика, част от която се отнася до отпадъците и кръговата 

икономика. Например, данните на Евростат за хранителните отпадъци, 

опаковките и битовите отпадъци показват посоката на нашето общество и 

помагат да се види най-добрият път напред. 

https://www.varna24.bg/novini/Bylgaria/Evrostat-vSvetovniya-den-na-okolnata-sreda-Na-vseki-ot-nas-se-padat-po-186-5-kg-otpaduci-ot-opakovki-godishno-2582553
https://www.varna24.bg/novini/Bylgaria/Evrostat-vSvetovniya-den-na-okolnata-sreda-Na-vseki-ot-nas-se-padat-po-186-5-kg-otpaduci-ot-opakovki-godishno-2582553
https://www.varna24.bg/novini/Bylgaria/Evrostat-vSvetovniya-den-na-okolnata-sreda-Na-vseki-ot-nas-se-padat-po-186-5-kg-otpaduci-ot-opakovki-godishno-2582553


 

През 2022 г. всеки човек в ЕС е използвал 66,6 леки пластмасови торбички, което 

представлява намаление с 14% спрямо предходната година. Освен това, 

генерирането на битови отпадъци на човек продължи да намалява, достигайки 

511 кг през 2023 г., което е намаление с 4% за 2 години. Въпреки това, други 

предизвикателства продължават да съществуват. 

 

Що се отнася до усилията на ЕС за намаляване на отпадъците от опаковки, през 

2022 г. ЕС е произвел 83,4 милиона тона отпадъци от опаковки (186,5 кг на човек). 

Въпреки че това представлява леко намаление в сравнение с предходната 

година, то подчертава възходяща тенденция през последното десетилетие. 

 

През 2022 г. са генерирани около 132 кг хранителни отпадъци на глава от 

населението. Домакинствата са отговорни за 54% от тези отпадъци, което се 

равнява на 72 кг на глава от населението. 

 

Освен това, търговията с рециклируеми суровини показва променящ се пейзаж. 

Докато износът е намалял с 8% през 2024 г., вносът се е увеличил с 18%. Това е 

довело до търговски дефицит от приблизително 11 милиона тона рециклируеми 

суровини през 2024 г. По-нататъшното оптимизиране на вътрешното събиране и 

преработка на рециклируеми материали в ЕС би допринесло за прехода към 

по-кръгова икономика. 

 

Източник: Novini.bg 

 

Заглавие: Турция е предотвратила изхвърлянето на 74,5 милиона тона отпадъци 

 

Линк: https://novini.bg/article/2025060519423598102 

 

 
 

Текст: Турция е предотвратила изхвърлянето на 74,5 милиона тона отпадъци за 

последните седем години и така страната е спестила 256 милиарда турски 

лири, което към днешна дата се равнява на близо 556 милиона евро, съобщава 

Анадолската агенция, цитирана от БТА. 

 

Резултатите са постигнати чрез проекта за нулеви отпадъци, целящ да сведе до 

нула изхвърляните отпадъци в страната. 

 

Като част от усилията е предотвратено изхвърлянето на 32,5 милиона тона 

картонени опаковки, 9,1 милиона тона пластмаса, 3,1 милиона тона стъкло, 6,4 

милиона тона метал, 23,4 милиона тона органични и други видове отпадъци. В 

икономически аспект това е довело до спестяването на средства, с които може 

да бъде платена сметката за ток на 10 милиона домакинства, 10 градски 

болници или повече от 500 училища. 

 

Чрез проекта, който е определян като инвестиция в икономиката и в бъдещето, 

процентът на оползотворяване на отпадъците през 2024 г. е достигнал до 36 на сто 

в сравнение с данните от 2017 г., които показват оползотворяване от 13 на сто. 

Целта е до края на 2025 г. той да нарасне до 60 на сто, посочва агенцията. 

https://novini.bg/article/2025060519423598102


 

В същото време друг турски екопроект, свързан с предотвратяване на 

изхвърлянето на отпадъци в морето, вече премина към втория си етап. В 28 

крайбрежни окръга продължават дейностите по почистване на морската вода. 

Поставено е и началото на образователни програми, насочени към гражданите. 

През първите пет години от началото на инициативата са събрани 245 хиляди тона 

боклуци от моретата, което се равнява на 20 500 камиона. 

 

Вторият етап от почистването на моретата започна на 6 февруари. От тогава до 

сега от водата са извадени 30 хиляди тона боклук. В новия етап от проекта 

продължават обученията и кампаниите, които да повишат информираността на 

населението за необходимостта от опазването на биоразнообразието в морето. 

 

Инициативите се осъществяват под патронажа на съпругата на турския 

президент Емине Ердоган в партньорство с Министерството на околната среда, 

градоустройството и климатичните промени. 

 

Източник: Бтв 

 

Заглавие: „Зелената седмица“: Как работи първата по рода си машина за 

рециклиране на стъкло в София? 

 

Редица екологични организации предлагат решения за намаляване на 

отпадъците в околната среда 

 

Линк: https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/zelenata-sedmica-kak-raboti-

parvata-po-roda-si-mashina-za-reciklirane-na-staklo-v-sofija.html 

 

 
 

Текст: Повече отпадъци и по-малко рециклиране – това е равносметката не 

само за България, а и за две трети от страните в Европейския съюз по данни на 

Евростат. 

 

На този фон у нас редица екологични организации предлагат решения за 

намаляване на отпадъците в околната среда. 

 

Всяка минута в света се продават над 1 милион пластмасови бутилки вода. За 

изработката на една от тези бутилки е необходимо три пъти повече вода, 

отколкото за пълненето ѝ. 

 

По-голямото количество от използваната пластмаса изобщо не се рециклира и 

попада директно в природата, като замърсява почвата и разрушава 

екологичните системи.   

 

„Ние рециклираме около 30% от рециклируемия отпадък към 46% средно за ЕС, 

така че виждате, че имаме още какво да подобрим“, каза Ива Димитрова от 

екологично сдружение „За Земята“. 

 

https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/zelenata-sedmica-kak-raboti-parvata-po-roda-si-mashina-za-reciklirane-na-staklo-v-sofija.html
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В 17 от страните от страните членки на Европейския съюз са генерирани над 150 

кг опаковъчни отпадъци на човек. България изхвърля около 80 кг средно на човек. 

 

Най-много опаковъчни отпадъци на човек генерира Ирландия - над 230 кг, а най-

малко Румъния – 0,7 кг. 

 

През последните години редица екокомпании разработват алтернативни начини 

за рециклиране. Такава е и първата по рода си машина за рециклиране на 

стъкло в София. 

 

„Машината приема само стъклени опаковки. Това са бутилки и буркани всякакви 

като стандартни размери. Подавайки бутилката на машината, има на входа 

камера, която отчита баркода на опаковката. Ние предварително сме създали и 

постоянно разширяваме една база данни с информация на баркодовете на 

най-най различни стъклени опаковки - съответно машината се свързва с нашата 

база данни и разпознава опаковката“, обясни Анна Минева, експерт в 

екологично организация. 

 

Рециклирането на една стъклена бутилка спестява електричество, с което 

крушката свети четири часа, а компютърът работи 25 минути. 

 

Само за половин година машината е рециклирала над 1 тон и половина 

стъклени опаковки. 

 

Експертите у нас настояват за въвеждане на депозитна система. Екоекспертите 

са категорични, че рециклирането не е избор, а задължение на всеки гражданин. 

 

Източник: БНР 

 

Заглавие: Община Гоце Делчев стартира кампания за разделно събиране на 

трудноразградими отпадъци 

 

Линк: https://bnr.bg/post/102166997/obshtina-goce-delchev-startira-kampania-za-

razdelno-sabirane-na-trudnorazgradimi-otpadaci 

 

 
 

Текст: Световният ден на околната среда, който отбелязваме днес, се фокусира 

върху намаляване на пластмасата като основен замърсител на природата. В 

тази връзка община Гоце Делчев стартира кампания за разделно събиране на 

трудноразградими отпадъци и то не само за един ден, а през целия месец.  

 

Идеята е това трайно да промени отношението на хората към природата и да ги 

мотивира да заменят еднократните опаковки с такива за многократна употреба.  

 

Гоце Делчев е един от добрите примери за чист град и отговорни хора. Тук може 

да видите как родителите учат децата си къде да хвърлят отпадъка, а възрастните 

правят забележка, когато някой хвърли опаковка от храна на улицата. 

 

https://bnr.bg/post/102166997/obshtina-goce-delchev-startira-kampania-za-razdelno-sabirane-na-trudnorazgradimi-otpadaci
https://bnr.bg/post/102166997/obshtina-goce-delchev-startira-kampania-za-razdelno-sabirane-na-trudnorazgradimi-otpadaci


И тъй като грижата за околната среда не се събира само в един ден, Общината 

организира кампания за разделно събиране на опаковки от хартия, пластмаса 

и метал в продължение на цял месец. Как ще бъде провокирана отговорността 

и участието на хората, споделя главният еколог Велика Итева. 

 

"Общинската администрация реши да активира гражданите за разделно 

събиране на отпадъците. Пластмасовите опаковки, които изхвърляме, 

замърсяват и въздуха, и водата, и почвите. 

 

Ще раздаваме жълти чували, които са идентични с жълтите контейнери за 

събиране на отпадъци от опаковки".  

 

В подобни инициативи по традиция най-активни са децата, за които това се 

превръща в игра.  

 

"Очакваме да има активност от гражданите. За следващата година 

предвиждаме да има изградена и площадка, където може да предават 

разделно".  

 

За повишаване на културата и отговорността на обществото към разделното 

събиране на отпадъци и ефекта от тяхното оползотворяване са нужни две неща 

- добре изградена инфраструктура и механизми за контрол. На какво ниво са те 

в община Гоце Делчев и защо настоящото законодателство е пречка да има 

повече съдове за различните отпадъци, обяснява главният еколог Велика Итева: 

 

"Като система от съдове е осигурено това количество, което е определило 

националното законодателство. Проблемът е, че не всички са толкова близко до 

домовете. Иначе хората са все по-отворени към идеята да събират разделно". 

 

Кампанията за разделно събиране на отпадъците е поредната стъпка към новия 

начин за изчисляване на такса смет от началото на идната година. В основата му 

е заложен принцип "замърсителят плаща повече". Това обаче не значи 

намаляване на таксата за домакинствата, но при всички положения означава по-

малко отпадък в клетките за депониране. Поне с 10-15 процента, показват 

изчисленията на община Гоце Делчев.  

 

"Досега голямата тежест на такса "Битов отпадък" я поемаха юридическите лица. 

Някои от тях генерират много малък отпадък. Сега ще има едно 

преразпределение на тежестта".  

 

Главният еколог Велика Итева смята, че въвеждането на депозитната система в 

търговските обекти в цялата страна ще бъде силен стимул за хората. 

 

Източник: Фокус 

 

Заглавие: МаГаТа Фест ще бъде в "Люлин" и "Връбница" на 7 юни, ето какви 

отпадъци ще се приемат 

 

Линк: https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-shte-bude-v-Lyulin-i-

Vrubnica-na-7-yuni-eto-kakvi-otpaduci-sht-2582563 

 

https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-shte-bude-v-Lyulin-i-Vrubnica-na-7-yuni-eto-kakvi-otpaduci-sht-2582563
https://www.focus-news.net/novini/regioni/MaGaTa-Fest-shte-bude-v-Lyulin-i-Vrubnica-na-7-yuni-eto-kakvi-otpaduci-sht-2582563


 
 

Текст: Столична община продължава провеждането на МаГаТа Фест с четвъртото 

си издание. Тази събота познатият вече Фестивал на столичани ще бъде във 

"Люлин" и "Връбница". Събитието дава възможност на софиянци да предадат на 

едно място отпадъци от мазета, гаражи и тавани като по този начин спомага за 

подобряване на разделното събиране на различните видове отпадъци и тяхното 

последващо рециклиране.  

 

МаГаТа Фест ще се проведе от 10:00 до 14:00 часа при ХИТ – Макс "Люлин", ул. 

"Обелско шосе“ 20. 

 

До момента благодарение на поп-ъп площадката за разделно събиране 

софиянци са предали разделно близо над 24 тона. Инициативата е част от 

системните усилия на екипа на Васил Терзиев да подобри управлението на 

отпадъците. Целта е общината да улесни гражданите при разделното предаване 

на различни масови отпадъци, които имат специален режим на събиране, да 

подобри събираемостта и да повиши информираността за значимостта на 

разделното предаване. 

 

По време на МаГаТа Фест Столичната община обособява пунктове за разделно 

събиране на: 

 

- Едрогабаритни отпадъци 

 

- Опасни отпадъци от домакинствата – стари лекарства и живачни термометри, 

излезли от употреба бои, лакове и химикали, почистващи препарати и 

опаковките от тях 

 

- Отпадъци от опаковки от метал, хартия и пластмаса 

 

- Излязло от употреба електрическо и електронно оборудване 

 

- Негодни за употреба батерии и акумулатори 

 

- Отпадъци от обувки и текстил 

 

- Излезли от употреба автомобилни гуми 

 

От Столична община припомнят, че по време на събитието не се приемат зелени 

и биоотпадъци, както и отпадъци от ремонти и други строителни материали. 

 

На 14 и 21 юни МаГаТа Фест ще се проведе съответно в "Сердика" и "Подуяне". 

Предстои уточняване на конкретните локации за всеки от районите, затова от 

администрацията призовават заинтересованите граждани да следят каналите на 

Столичната община и районите.  

 

Концепцията за разделяне на отпадъците при източника е ключова за кръговата 

икономика и за това улиците, кварталите и градовете ни да бъдат по-чисти. Затова 

и усилията за устойчиво управление на отпадъците на Столичната община са 



фокусирани върху създаване на условия за разделно събиране и насърчаване 

на столичани да се възползват от тях. 

 


